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Sykehus må fornyes og 
utvides hvert 20 år. Nå 
haster det for Bærum 
sykehus

Grunnsteinen til Det Gamle Bærum 
sykehus ble lagt i 1921 etter mange 
års planlegging. Deretter ble det 
utvidet flere ganger med ca. 20 års 
mellomrom inntil det i begynnelsen av 
1970 var gått fullstendig ut på dato 
og det hastet med nytt bygg.

Det er i år 50 år siden man vedtok å 
bygge det nye Bærum sykehus. Man 
regnet med at det ville ta 6-7 år med 
planlegging og bygging før man kunne 
ta i bruk det nye sykehuset. Men det 
tok 14 år! Det minner oss om at ting 
tar tid. Det nye sto ferdig til innflytting 
i 1982. 

Med andre ord er det i dag 38 år 
siden Bærum nye sykehus sto ferdig. 
Befolkningen har økt betydelig og 
krav og behov har endret seg. I dag 
pågår det en massiv oppussing og 
oppgradering av «det nye sykehuset». 
Arbeidet vanskeliggjøres av at 
sykehuset hele tiden skal ha full drift. 
Det er en vanskelig kabal å flytte 
pasienter og endre funksjoner, for 
stadig å kunne frigjøre rom som skal 
rehabiliteres. Det er en imponerende 
prosess å holde orden på alle 
brikkene. Dette må derfor ta tid. 
Det er avsatt langtidsmidler til dette 
formål. Situasjonen vanskeliggjøres 
ved at sykehuset i dag trenger mer 
plass og i tillegg har måttet avgi 
plass for å bygge opp en Barne- og 
Ungdomspsykiatrisk enhet. Det er 
også behov for nye funksjoner ved 
sykehuset.

Det er på høy tid å forberede seg på 
neste utvidelse - dersom man ønsker 
å holde den høye standard som 
sykehuset har i dag. En løsning er at 
sykehuset overtar de lokalene som 
Asker og Bærum kommunale legevakt 
i dag leier av sykehuset. Kommunene 
Asker og Bærum har ansvar for at 
sykehuset får ekspansjonsmuligheter 
som det sårt trenger. Kommunene 
må derfor begynne å planlegge 
ny legevakt i eget bygg utenfor 
sykehuset. Det beste vil være like 
ved siden av sykehuset – slik at 
legevakten beholder nærheten til 
spesialisthelsetjenesten. 

Dette er en sak for sykehusutvalget 
som er et samarbeidsorgan mellom 
ledelsen i Vestre Viken Helseforetak 
og ledelsen i de to kommunene. Vi er 
heldige som har et godt samarbeid 
mellom kommunale- og statlige 
forvaltningsnivåer. Tomt må skaffes, 
samtidig som parkeringsmulighetene 
må forbedres i betydelig grad. I dag er 
dette blitt et stort problem, spesielt 
siden det ikke er noen god offentlig 
kommunikasjon til sykehuset fra 
østsiden av kommunen. 

Det er nå det haster. Når Drammen 
Nye Sykehus står ferdig og 
byggelånene skal betjenes, blir det 
helt andre budsjettutfordringer enn 
dem som Vestre Viken Helseforetak 
har i dag

John Kjekshus 
Leder, Venner av Bærum Sykehus

Det har nå gått 38 
år siden Bærum nye 
sykehus sto ferdig. 
Befolkningen har 
økt betydelig og 
krav og behov har 
endret seg. 
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Venner av Bærum sykehus  
ønsker alle medlemmer og  

ikke-medlemmer velkommen til 

Temamøte
Torsdag 26. mars 2020,  

kl. 18.00 – 20.00  
i Auditoriet på Bærum sykehus

TRYGGHET OG MESTRING  
I HVERDAGEN

Velkommen
Leder, John Kjekshus Venneforeningen for 

Bærum sykehus

Ordstyrer
Per Anders Owren

Velferdsteknologi og hjelpemidler
Anne Berit Fossberg, Spesialrådgiver 

Bærum kommune
May Britt Blymke, Ergoterapeut  

Bærum kommune

Velferdsteknologi – Hva kan du gjøre selv?
Eli Sofie Berg, Rådgiver/Helseinformatiker 

Asker kommune
Lisa Kristine Hagen, Rådgiver/

Helseinformatiker, Asker kommune

Forebyggende tiltak – risikoutsatte grupper
Jørn Røed, Seksjonsleder  

Asker og Bærum brannvesen

Digitalisering i helse- og omsorgssektoren
Lars Bakken, Leder e-helse Telenor

Spørsmål og svar

VElkOMMEN!

DAGSORDEN:

1. Konstituering av årsmøtet
2. Årsberetning 2019
3. Regnskap og revisjonsberetning 
 2019   
4. Fastsettelse av kontingent for 
 2021
5. Vedtekter for VBS
6. Valg av styremedlemmer, styrets 
 leder, revisor og valgkomite

10. februar 2020. For styret i VBS

John Kjekshus

Noter til sakene på dagsorden er inntatt i 
dette VBS-Nytt: 

 
Årsberetning 2019 
Regnskap og balanse 2019 
Vedtekter  
Revisjonsberetning, Kontingenter 
Valg

Ta gjerne med familie  
og venner!

VElkOMMEN!

Venner av Bærum sykehus 
innkaller herved til 

Årsmøte
Torsdag 26. mars 2020 

kl. 20.00  
i Auditoriet på Bærum sykehus
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1. Styret 
John Kjekshus, Bærum, leder 
Per Hofseth, Asker, nestleder 
Ingrid Nybo, Bærum   
Ottar Schlytter, Asker 
Kjell Georg Pettersson, Bærum  
Per Anders Owren, Asker 
Wenche Ottman, Asker 
Geir Schjetne, Bærum

Per Hofseth har vært redaktør for VBS-Nytt. Wenche 
Ottmann har vært saksbehandler for søknader fra 
Bærum sykehus om støtte. Ingrid Nybo, har ansvaret 
for engasjement og oppfølging av flygelspillerne på 
Bærum sykehus. Geir Schjetne har hatt ansvar for vårt 
nettsted www.vabs.no. Per Anders Owren har vært 
regnskapskyndig rådgiver. Inger Kristine Halvorsen har 
vært regnskapsfører Wibeke Windedal har vært styrets 
sekretær. Sandy Lunøe administrerer Facebook-siden   
Victor H. Wilson har vært revisor.

Det ble i 2019 avholdt 10 styremøter. Styret har 
behandlet i alt 98 saker.

De viktigste styresakene i 2019 var:
– Nytt handlingsprogram ble vedtatt   
– Møte med sykehusutvalget i Asker og Bærum (Ny lege- 
 vakt utenfor sykehuset, legevaktrutiner,) 
– Møter med lederne i Vestre Viken Helseforetak (VVHF) 
 og Bærum sykehus 
– Medlemsrekruttering, herunder bedriftskunder. 
– Innvilget momsrefusjon 
– PET, plassering på Bærum sykehus 
– Nye minnegave- og vervebrosjyrer 
– Arrangert to temamøter og ett politisk møte  
– Etablering av ny nettside (WEB)

De viktigste sakene for sykehuset i 2019 var:
– Budsjettet for Bærum sykehus passerte 1 milliard 
 kroner 
– Rehabilitering av fasaden på det gamle sykehuset.    
– Barne- og ungdomspsykiatri flyttet inn i nyoppussede 
 lokaler i det gamle sykehuset. 
– Kreftavsnittet flyttet inn i nye lokaler.  
– Rehabilitering av vinduene på det nye sykehuset

2. Om styrets arbeid
Bærum sykehus fungerer veldig bra både faglig og i 
omdømmeundersøkelser blant pasienter. Dette betyr at 
synliggjøring av VBS arbeid for sykehuset ikke lenger er 
preget av dramatiske overskrifter i media. Dette medfører 
at rekruttering av nye medlemmer blir vanskeligere. 
Sandvikadagene er et viktig rekrutteringssted. Men 
vi trenger å synliggjøre det som VBS arbeider med og 
resultater som er oppnådd. Med andre ord: en litt mere 
"spennende" presentasjon. 

Arbeidet med å få til et samarbeid med yrkesskolen for å 
aktivere skoleelever til å lage rekrutteringsvideo for VBS 
fortsettes.

Styret har arbeidet med å forbedre hjemmesiden og 
Face-book for å bedre kontakten til medlemmer og 
befolkningen generelt. Dette nærmer seg nå sin 
avslutning

VBS har hatt flere møter med VVHFs administrasjon, 
ett av disse møtene er sammen med de andre 
venneforeningene i VVHF. Forøvrig møter vi jevnlig Bærum 
sykehus ledelse, tillitsvalgte og ansatte. VBS er meget 
fornøyd med informasjonsmøtene med Bærum sykehus 
om drift og strategiplaner, samtidig som vi har fremmet 
synspunkter på vegne av våre medlemmer.

VBS har hatt møter med det tverrkommunale 
sykehusvalget i Asker og Bærum for å gi synspunkter 
og tilbakemeldinger på både spesialist- og 
legevakttjenestene.

VBS har hatt et møte med legevakten etter mange 
klager på lange ventetider og liten bemanning. Dette er 
et tilbakevendende problem i enkelte perioder med mye 
sykdom, influensa og beinbrudd. Samlokaliseringen med 
den kommunale legevakten i det statlig drevne sykehuset 
er uheldig. Sykehuset trenger dessuten plassen som 
kommunen nå leier i sykehuset. Dette må løses ved å 
flytte legevakten til et nybygg, helst i umiddelbar nærhet 
av sykehuset.

VBS har arbeidet for å få åpnet sykehusets 
helikopterplass. Denne er nå ubrukelig pga. 
høyspentledningene like inntil sykehuset. VBS har 
skrevet til Statnett om dette, fordi det også begrenser 
arealutnyttelse til et mulig parkeringshus. 

Parkeringen er et problem som kun kan løses ved at det 
bygges et parkeringshus.

VBS har samarbeidet med de andre venneforeningene 
på Ringerike sykehus og Kongsberg sykehus for å sikre 
tilfredsstillende og langsiktige vedlikeholdsbudsjetter.

VBS vedtekter ble endret i 2018 og er inntatt på vår 
hjemmeside – VABS.no. 

VBS utarbeider hvert år et plan- og strategidokument som 
gir grunnlag for årets handlingsplan.

Alle brosjyrer og skriv er oppdaterte.

Styret er veldig fornøyd med at oppgradering og 
vedlikeholdsarbeidet av det gamle sykehuset fra 1924 nå 
er fullført etter plan. Kapellet blir flyttet til vakre lokaler i 
vestfløyen av det nye sykehuset.

VBS styremedlemmer er observatør i styremøtene i VVHF 
for å følge utviklingen.

VBS får tilbakemeldinger fra ansatte og pårørende som 
bekrefter at sykehuset fortsetter å utvikle seg bra. 

Årsberetning 2019 
Årsmøtet ble holdt i Auditoriet på Bærum sykehus 3. april 2019.
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Sykehusadministrasjonen har gjennomført den årlige 
omdømmeundersøkelser der sykehuset skåret høyt. 
Sykehuset har også kontinuerlig fulgt resultatavvik og 
uønskede hendelser. Her kommer sykehuset ut som 
best i VVHF og på topp i landssammenheng. Sykehuset 
forsvarer plassen som et høykvalifisert og allsidig stort 
akutt-sykehus med visse områdefunksjoner for hele  
VVHF.

VBS mener at samarbeidet innen Vestre Viken HF har 
gått seg til, og selv om flere ting kunne vært annerledes, 
har dette samarbeidet ført til bedringer i drift og 
måloppnåelse også for Bærum sykehus.

Det er beklagelig at bilde-framstilling med PET nå er 
bestemt å etableres i et midlertidig bygg i Drammen. 
Dette ble derfor en tapt sak for Bærum sykehus. Men 
man slipper å vente til Drammen nye sykehus står ferdig i 
2025 før dette tilbudet blir tilgjengelig i Vestre Viken HF.

Det er fortsatt støtte blant ansatte for at ledelsen av 
røntgen, laboratorieavdelingen og intern service blir 
tilbakeført til Bærum sykehus. Mye taler for at det kan 
gjøre det lettere å komme i økonomisk balanse. Dette har 
blitt tatt opp gjentatte ganger med ledelsen i VVHF uten 
at noe nytt har skjedd.

2.1 Media-kontakt 
VBS har tatt opp aktuelle forhold vedrørende sykehuset 
og bruker-interesser i Budstikka. Vår Facebook-side er 
oppdatert, takket være Sandy Lunøe. 

VBS har vedtatt og er i ferd med å etablere ny 
hjemmeside og håper på bedre synliggjøring av VBS og 
vårt arbeid. Dette vil også føre til bedre informasjon og 
kontakt med medlemmer og befolkningen generelt. 

2.2 kontakt med venneforeningene i Vestre Viken HF
Det ble avholdt kontaktmøte mellom de andre 
venneforeningene i VVHF.

2.3 Funksjonsfordeling mellom sykehusene 
Det er vedtatt at sykehusene i VVHF skal fungere i 
nettverk med funksjonsdeling mellom sykehusene. 
Dersom VVHF skal fungere etter intensjonen som 
et eget sykehusområde, må samarbeidet mellom 
Drammen sykehus og Bærum sykehus baseres på tillit 
og samarbeid som fordeler oppgavene og funksjonene 
mellom sykehusene. Tilbudene for pasientene bør 
supplere hverandre ved de to sykehusene. Alt behøver 
ikke være tilgjengelig begge steder, men det bør skje 
en rimelig fordeling bestemt av størrelsen på behovet. 
Miljøene må være villige til å støtte hverandre. Men med 
en befolkningsstørrelse på over 200 000 blir problemet 
med «massetransport» en viktig vurderingsfaktor. 
Sykehusene bør gjøre hverandre bedre for befolkningen 
samtidig som de leverer tilgjengelige tjenester.

3. Andre aktiviteter/saker
3.1 Møter                                                                                                   
Årsmøtet ble arrangert 3.4.2019 i auditoriet i Bærum 
sykehus. Temamøtet ble avholdt samtidig. Emnet 
var Hvordan kan sykehusene gjøre hverandre bedre?  
Hovedinnlegget ved direktør Jardar Hals, deretter var 

det innlegg fra den nye poliklinikken for barn og fra 
kreftavdelingen, fødeavdelingen og forskningsavdelingen.

VBS arrangerte et politisk møte i forbindelse med 
kommunevalget. Alle de politiske partiene var 
representert og forsøkte å svare på hvordan de ville at 
sykehuset skulle tilpasse seg fremtiden.

Høstens temamøte ble også godt besøkt. Emnet var 
God eldreomsorg med deltagere fra Bærum sykehus 
ved Jardar Hals og fra avdelingene for eldre, og 
nevrologi, samt fra Asker kommunestyre og Bo- og 
Behandlingssentrene i Bærum. 

VBS deltok med egen stand på Sandvikadagene. Det er 
en viktig sak for VBS å kunne presentere seg utad og 
likeså for rekruttering av nye medlemmer. Vi bygger nå på 
erfaring og vil gi presentasjonen et mere aktivt utseende.

Vi har hatt flere møter med ledelsen i VVHF og med 
ordførerne og Sykehusutvalget for begge kommunene

3.2 Flygelet «vårt» brukes
Også i 2019 har ettermiddagskonsertene i sykehusets 
vestibyle fortsatt til glede for pasienter og pårørende.  
9 pianister er engasjert av VBS..

3.3 Sykehusvertene
Ordningen med de frivillige sykehusvertene er populær. 
Ordningen er et samarbeid mellom VBS og Bærum 
sykehus. Ordningen er så populær at den kommunale 
legevakten og Martina Hansens Hospital også ønsker å 
etablere en liknende ordning.

3.4 Medlemmer
31.12.2019 var antall registrerte medlemmer 2866. 
I tillegg var det 17 organisasjoner/foreninger og 
2 æresmedlemmer. 305 medlemmer er utmeldt/
slettet siste år. 141 nye medlemmer er innmeldt i 
2019. Frafallet skyldes dødsfall, utmeldelser grunnet 
høy alder/flytting og på grunn av ubetalt kontingent. 
Tallene her er basert på antall enkeltmedlemmer og at 
familiemedlemmer i gjennomsnitt inkluderer to personer 
pr. husstand.

3.5 Medlemsverving 
Rekruttering av nye medlemmer har høy prioritet. 
Rekrutteringsutvalget har undersøkt flere muligheter. 
Styret har valgt å fortsette å satse på Sandvikadagene, 
foredrag, eldredagene og temamøtene. I 2019 forsøkte vi 
å rekruttere bedriftsmedlemskap. De største bedriftene i 
Bærum var ikke interesserte. Vi skal i 2020 gjøre de små 
og mellomstore bedriftene til målgrupper. 

3.6 VBS-Nytt 
VBS-Nytt har vært utgitt tre ganger i 2019. Disse finnes 
på vår hjemmeside www.vabs.no og på vår Facebook-side.

4. Redegjørelse for årsregnskapet 
4.1 Inntekter
Inntektene består i hovedsak av kontingenter, minnegaver 
i forbindelse med bisettelser (kr.103.720. -), gaver fra 
foreninger og medlemmer (kr. 34.900. -), refusjon av 
moms (kr.33.650-), samt renter av vår kapital. 



VBS-NYTT 1/2020 ı 6

Kan du – eller en du kjenner – tenke deg å bistå henne i noen tid fremover, 
med sikte på å overta arbeidsområdet?

I hovedsak består arbeidet i å være medlemskontakt (inn- og utmeldinger, 
adresseendringer), ha ansvar for inn- og utbetalinger samt bokføring av disse. 
Det vil være en fordel om du kan delta i styremøtene som styrets sekretær.

Arbeidet forutsetter at du er fortrolig med bruk av PC (e-post, nettbank, Word 
og Excell). Arbeidet lar seg godt kombinere med periodevis fravær. 

For nærmere informasjon kontakt Inger kr.Halvorsen, tlf. 909 13 958

Vår sekretær og regnskapsfører ønsker å trappe ned

Sandvika 10. februar 2020

John Kjekshus, leder Per Hofseth Kjell Pettersson

Ottar Schlytter Ingrid Nybo Geir Schjetne

Wenche Ottmann Per Anders Owren

4.2 Driftskostnadene
Av de største postene nevnes VBS-Nytt kr. 135.588. -, og 
møtekostnader (38.936. -). Styrehonorar utbetales ikke.

4.3 kurs til ansatte på Bærum sykehus
VBS har i 2019 bidratt med kr.244.916. - til helsefaglig 
kurs for helsepersonell. Det avkreves kursrapport.

4.4 Annen støtte og bidrag til Bærum sykehus
I 2019 har VBS bevilget kr.397.655. - som økonomisk 
støtte til Bærum sykehus. Av de største postene nevnes:
– Omtrekk av møbler på hjerte/lunge-posten kr. 24.000. 
– Nye stoler til venterom kirurgisk/ortopedisk poliklinikk 
 kr. 37.000. 

– Stoler til venterom medisinsk poliklinikk kr. 8.840.  
– 5 TV til gynegologisk- og plastisk/kirurgisk sengepost 
 kr. 14.000.  
– Inventar og utsmykning til nytt kapell kr. 250.000. -  
 (Ferdigstilles i 2020) 
– Diverse til sykehusvertene og spilling på flygelet  
 kr. 35.178. 

VBS bevilger støtte etter søknad som blir prioritert 
i samarbeid med sykehusets ledelse. Beløpene blir 
utbetalt når anskaffelsen er dokumentert.  Hvis 
anskaffelsen blir gjort året etter bevilgningsåret, 
blir beløpet avsatt i regnskapet jfr. «Avsetning for 
forpliktelser» i regnskapets balanse.
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Resultatregnskap 2019
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Balanse 2019

2 019           2 018            
Eiendeler
Kortsiktige	fordringer 121 508       -                
Langsiktige	fordringer	(gjeldsbrev) -																				 69	394														
DnB 106	616											 94	435														
Bank2	 4	414	263								 4	349	028								
Sum eiendeler 4 642 387    4 512 857     

Egenkapital
Egenkapital 01.01 -4	387	432						 -4	529	596							
Årets resultat 50	336													 142	164												
Sum egenkapital -4 337 096   -4 387 432    

Kortsiktig gjeld
Avsetning for forpliktelser    2) -305	292										 -125	425										
Sum kortsiktig gjeld -305	292										 -125	425										
Sum gjeld og egenkapital -4 642 388   -4 512 857    

Note	1	til	resultatet	2019 Note	2	til	balansen	2019
Tap	på	fordringer Avsetning	for	forpliktelser
Ikke	innfridd	gml.gjeldsbrev											kr.	69.394.- Møbler/utsmykning	nytt	kapell					kr.	250.000.-
Slettede	medlemskontingenter					kr.	42.400.- TV	til	gyn	/plast	kir.sengepost								kr.	14.000.-
																																																												Kr.	111.794.- Andre	mindre,	tils.																												kr.	41.292.-

																																																													Kr.305.292

Balanse 2019

	

Sandvika 10. februar 2020 
                            
     
   

                                                  
John Kjekshus 
(leder) 
 
                                                                                       

 
Per A Hofseth       Ingrid Nybo  

     
 
 
Wenche Ottmann                                                                  Kjell Georg Pettersson                                                            
 
 
 
Geir Schjetne       Per Anders Owren 
 
 
 
 
Olav Schlytter 
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Per A Hofseth       Ingrid Nybo  

     
 
 
Wenche Ottmann                                                                  Kjell Georg Pettersson                                                            
 
 
 
Geir Schjetne       Per Anders Owren 
 
 
 
 
Olav Schlytter 

2 019           2 018            
Eiendeler
Kortsiktige	fordringer 121 508       -                
Langsiktige	fordringer	(gjeldsbrev) -																				 69	394														
DnB 106	616											 94	435														
Bank2	 4	414	263								 4	349	028								
Sum eiendeler 4 642 387    4 512 857     

Egenkapital
Egenkapital 01.01 -4	387	432						 -4	529	596							
Årets resultat 50	336													 142	164												
Sum egenkapital -4 337 096   -4 387 432    

Kortsiktig gjeld
Avsetning for forpliktelser    2) -305	292										 -125	425										
Sum kortsiktig gjeld -305	292										 -125	425										
Sum gjeld og egenkapital -4 642 388   -4 512 857    

Note	1	til	resultatet	2019 Note	2	til	balansen	2019
Tap	på	fordringer Avsetning	for	forpliktelser
Ikke	innfridd	gml.gjeldsbrev											kr.	69.394.- Møbler/utsmykning	nytt	kapell					kr.	250.000.-
Slettede	medlemskontingenter					kr.	42.400.- TV	til	gyn	/plast	kir.sengepost								kr.	14.000.-
																																																												Kr.	111.794.- Andre	mindre,	tils.																												kr.	41.292.-

																																																													Kr.305.292

Balanse 2019
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Geir Schjetne       Per Anders Owren 
 
 
 
 
Olav Schlytter 
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Revisors beretning

SAk 4 FASTSETTElSE AV kONTINGENT

Styret foreslår at kontingenten blir uendret i 2021.

Forslag til vedtak:
Enkeltmedlemmer kr.   250,-
Familiemedlemsskap kr.   400,-
Foreninger/bedrifter kr. 1500,-

SAk 5 VEDTEkTER

Styret foreslår ingen endring av vedtektene.

SAk 6 VAlG

Styret
Ifølge vedtektene skal leder velges for et år av gangen, 
styremedlemmene for to år, men kan unntaksvis velges 
for et år av gangen.
Disse er på valg (tallene i parentes angir det året de ble 
innvalgt første gang):

Styreleder: John Kjekshus (2010)
Styremedlemmer:
Per Hofseth (2010) Ønsker ikke gjenvalg
Per Anders Owren (2016) Ønsker ikke gjenvalg

Valgkomiteens innstilling blir fremlagt på årsmøtet.

Styrets forslag til revisor og valgkomite:
Disse skal velges for et år av gangen.

Forslag til revisor:
Styret foreslår gjenvalg av Victor H. Wilson som revisor.

Forslag til valgkomite:
Ragnar Lien (gjenvalg)
Tor Chr. Bakken (gjenvalg)
Per Anders Owren (Nytt medlem)

Alle er forespurt og har sagt seg villig.

Noter til innkalling
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Gaver gitt til Bærum Sykehus av VBS 
i 2019

Innredning av venterom for barn.

8 lenestoler med krakk til infeksjonsposten.

Treningsmodell for opplæring i endoscopi.

Innkjøp av nye stoler i ventesone i rotunden – Dagkirurgi.

Bevilget kr. 250.00 til innredning av det nye 
kapellet som bygges langs østsiden av sykehuset.
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Atri – X senter for frihets- og velferds-
teknologi

Midt mellom Bærum kulturhus og Sandvika storsenter - ligger det et senter som heter Atri – X. Her skal Bærum 
kommune sine innbyggere kunne finne og få hjelp til selvhjelp ved blant annet velferdsteknologi. Her kan den 
enkelte prøve ut og oppdage hjelpemidler som kan gjøre hverdagen enklere.

Bærum kommune har startet dette senteret for å kunne 
hjelpe innbyggerne i kommunen til lettere å oppleve 
økt frihet, trygghet og mestring. Dette gjelder for alle 
innbyggere i kommunen uavhengig av alder eller mulig 
handikapp. Digitale hjelpeverktøy kan avlaste i hverdagen, 
og bidra til at man opplever en tryggere hverdag enten 
man bor hjemme eller på institusjon. På Atri – X kan 
den som trenger det - pårørende eller andre - prøve ut 
forskjellige hjelpemidler, snakke med og få råd fra fagfolk.

Hva er frihets- og velferdsteknologi?

•	 Teknologisk	assistanse	som	bidrar	til	økt	trygghet, 
 sikkerhet og sosial deltakelse

•	 Styrker	evne	til	å	klare	seg	selv	i	hverdagen	tross 
 sykdom eller nedsatt funksjonsevne

•	 Støtte	til	pårørende

•	 Bidrar	til	forbedret	tilgjengelighet,	ressursutnyttelse	 
 og kvalitet på tjenestetilbudet

Frihets- og velferdsteknologiske løsninger er for alle - 
uansett alder. Avlegg gjerne et besøk i Claude Monets 
Allé 21 i Sandvika.

Atri – X er åpent for alle: tirsdag, onsdag, fredag: 10-15, 
torsdag: 10-18. Mandag: stengt.   

 

Har du spørsmål eller ønsker å avtale visning for en 
større gruppe? Send en e-post til atri-x@baerum.
kommune.no

Flygelet som står i resepsjonen er en gave fra VBS. Vi ønsker at det skal 
bli spilt på. Kan noen frivillige hjelpe oss med det? Det spilles en time om 
ettermiddagen. 

Ta kontakt med Ingrid Nybo Tlf. 915 74 362 / inybo@online.no

Vi trenger flere frivillige flygelspillere

Åpning av Atri-X, ordfører Lisbeth Hammer Krog
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Referat fra Temamøte på Bærum sykehus 
6. november 2019
Venner av Bærum sykehus (VBS) arrangerte et temamøte på Bærum sykehus med tema «God eldreomsorg». Mer 
enn 100 personer møtte frem for å høre om eldreomsorgen både i kommunene Asker og Bærum og ved Bærum 
sykehus. Styremedlem Per Anders Owren ledet møtet.

Seksjonsoverlege Erik Hauge Engebretsen ved geriatrisk 
avdeling, Bærum sykehus, åpnet møtet med å spille et 
stykke av Schubert på pianoet som er en gave fra VBS. 
Pianoet er i bruk ved flere arrangementer i auditoriet og 
andre steder på sykehuset gjennom året.

Styreleder i VBS John kjekshus ønsket velkommen og 
innledet med å si at det er gøy å bli gammel. Ordstyrer 
Owren henviste til Meld. St. 15 (2017–2018) Leve 
hele livet — En kvalitetsreform for eldre. Owren som 
er tidligere varaordfører i Asker, mener vi som bor i 
Asker og Bærum er godt rustet. Bærum sykehus har 
områdefunksjon for eldremedisin i Vestre Viken og begge 
kommunene er forover lente med hensyn til å ta i bruk ny 
teknologi og nye måter å tenke eldreomsorg på.

klinikkdirektør Jardar Hals ved Bærum sykehus startet 
sitt foredrag om «Hva er nytt og hvordan skal vi bli 
bedre» med å takke for all støtten Bærum sykehus får 
av VBS. Det er til stor hjelp for sykehuset fordi ordinære 
investerings- og driftsmidler strekker ikke til alt de ønsker 
seg.  Sykehuset leverer svært gode resultater på alle 
funksjonene de tilbyr og hvor det kan sammenliknes med 
andre sykehus. Hals mener allikevel at selv om de har 
gode resultater, kan de alltid blir bedre. For eksempel er 
det ikke sikkert at selv om behandlingsresultatet ble bra, 
så kan opplevelsen for den enkelte pasient likevel ikke ha 
vært god i møtet med sykehuset. Dette er også et viktig 
forbedringsarbeid som pågår på sykehuset.

Hals gikk gjennom noen av fagområdene sykehus har:

– Fødeavdelingen er en av de større i landet med opp 
 mot 1600 fødsler årlig og med gode resultater.

– Sykehuset har områdefunksjon for plastikk kirurgi.  
 Dette er en økende aktivitet. De startet med en 
 plastikk kirurg i 2012 og har fra 2018 ni stykker.  
 Dette er en viktig funksjon blant annet for fjerning 
 av maligne melanom (føflekk kreft) og for fjerning av 
 hudforklær etter overvekts kirurgi.

– Overvekts kirurgi er en områdefunksjon hvor  
 Bærum sykehus har gode resultater med svært få 
 komplikasjoner. De som opereres er svært overvektige 
 og har ofte utviklet diabetes 2 og/eller hjerte-/ 
 karsykdommer. Den operasjonsmetoden som benyttes 
 ved Bærum sykehus viser å ha god effekt og reduserer 
 følgesykdommene av overvektproblematikken.

– Geriatri er en av områdefunksjonene Bærum sykehus 
 har i Vestre Viken. Sykehuset er kjent for sin aktivitet 
 i hele landet. Seksjonen vant begge prisene under  
 Norsk geriatrikongress tidligere i år.

- Ortogeriatri er et annet viktig tilbud sykehuset har.  
 Gjennomsnittsalder for de som får lårhalsbrudd er 82 

 år. Når en eldre pasient med brudd blir innlagt, kobles 
 et ortogeriatrisk team på. Teamet ser på pasienten  
 for å finne ut hvorfor falt pasienten? Har pasienten  
 flere andre medisinske diagnoser? Hvilke medisiner  
 står vedkommende på osv. Dette tilbudet er så bra at  
 Bærum sykehus ble bedt om å skrive om det i verdens 
 meste anerkjente tidsskrift innen ortopedi Journal og  
 Bone and Joint Surgery (JBJS).  

– Det er innført nye prøvemetode for prostata biopsi.  
 Tidligere gikk man gjennom endetarmen, noe som ga  
 en viss risiko for infeksjon. Ny metode gjør at biopsien 
 kan tas utenfra. Hittil har det vært null infeksjoner  
 etter den nye metoden.

– Det er stor forskningsaktivitet ved sykehuset og det 
 leveres 1 vitenskapelig artikkel som publiseres  
 hver uke gjennom året. Forskningen som foregår ved  
 sykehuset er aktivt rettet mot de funksjonene  
 sykehuset har og er med på å utvikle behandlings- 
 forløpene direkte. 

– Sykehuset er størst i Vestre Viken på screening  
 av tarmkreft. Bærum sykehus er i landstoppen på  
 overlevelse av trykktarmskreft. Helse Sør-Øst har  
 lagt sin endoscopiskole til Bærum sykehus. Det betyr 
 at leger fra hele landet skal læres opp i endoscopi  
 ved sykehuset.

Seksjonsoverlege geriatri Erik Hauge Engebretsen 
snakket om «Eldrebølgen og eldre på sykehus. Hva er 
tilbudet og til hvem?». Han startet foredraget med å takke 
Venner av Bærum sykehus. Deres engasjement hjelper 
sykehuset til å bli bedre.

Alderdommen er ungdommens fremtid. Eldre i Asker 
og Bærum er usedvanlig spreke og lever jevnt over 
sunnere og er mer fysisk aktive enn eldre ellers i 
landet. Geriatrisk seksjon ved Bærum sykehus utdanner 
geriatere, har tellende hospitering for allmenleger og 
spesialistutdanning i fjørstelinjetjenesten. Sykehuset har 
god kompetanse på utredning av hjerneslag, nevrologi, 
demens og hjerte. Ved samarbeid med ortopedene har 
geriaterne etablert ortogeriatrisk team og tilsvarende 
er gjort sammen med kirurgene om gastrokirurgiske 
pasienter. Eldre som mottar multidisiplinær behandling 
ved hoftebrudd, CGA(bred geriatrisk vurdering), systemisk 
sekundær brudd forebygging har: Økt overlevelse, mindre 
sykelighet, lavere risk for nye brudd, mer sannsynlig at 
man kommer til samme omsorgsnivå som før bruddet.

Den geriatriske pasienten har stort behov for 
helsetjenester og samarbeid på ulike nivåer (kommune- 
og spesialisthelsetjenesten). Når eldre kommer inn 
med lårhalsbrudd blir det ortogeriatriske teamet koblet 
på. Det er viktig å finne ut hvorfor vedkommende 
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Vi takker for gave gitt til minne om:
Ingegerd	Holst	•	Kjell	Høyby	•	Leif	Dag	Marthinsen

falt, om vedkommende har andre sykdommer, hvilke 
medikamenter vedkommende står på og om disse kan 
virke negativt på hverandre – som for eksempel kan gi 
svimmelhet og ustøhet. Hvordan kan man forebygge 
nye fall? Er pasienten benskjør? Det er viktig med en 
tverrfaglig kartlegging og planlegging av utskriving.

Demens er utfordrende med en aldrende befolkning. 
Framtidsutsiktene er en dobling av antall tilfeller i Norge 
fram mot 2050. Demens kan ha flere årsaker. De mest 
kjente er Alzheimer og hjerneslag. Hva kan gjøres for å 
forebygge demens? 

Hjernetrim? «Use it or loose it». Vær aktiv og engasjert 
i hverdagen. Blir bedre på det man øver på. Men, blir 
ikke bedre i matte ved spille sjakk. Kan lære seg 
hukommelsesteknikker. Hukommelsespill: 10 milliarder 
industri årlig.

Fysisk aktivitet? Fysisk aktivitet virker! Bedre enn 
tradisjonell «hjernetrening». Kryssord/soduku: 
aktiverer språksenteret. Jogg/gange: aktiverer større 
deler av hjernen: synsinntrykk, motorikk, balanse, 
orientering. Bruk kroppen det du kan. Stresshormonet 
kortisol reduseres, bedre blodtilstrømning, hjernen 
fungerer bedre. Det dannes nye nerveceller (spesielt i 
hippocampus), lavere blodtrykk, mindre insulinresistens, 
vekttap, redusert risiko for hjertesykdom og 
hjernesykdom, etc etc. Mindre depresjon og det øker det 
gode kolesterolet.

Bruk kroppen det du kan fordi:  Føle seg bedre, bedre 
humør, økt simultankapasitet, økt arbeidsminne, bedre 
eksekutiv funksjon (ta beslutning), bedre hukommelse, 
økt kreativitet, raskere og bedre assosiasjonsevne, 
stressmestring, mer utadvendt, bedre kondisjon. En rask 
gåtur/lett jogg 30 min 5 dager i uken reduserer risiko for 
demens med 40%! (Hadde man utviklet en slik medisin 
ville man fått Nobelprisen).

Bærum sykehus er klare når du trenger det. Selv kan 
du drive helsefremmende fysisk aktivitet 30 minutter 
daglig. Ved akutte endringer ringer du 113. Engebretsen 
minnet om at 80% av tilfellene med akutt hjerneslag har 
problemer med å: Smile, Løfte armene og Tale.

Professor og overlege Torleif Rognum representerte 
Sykehusutvalget og hadde fått spørsmålet: «Er 
eldreomsorgen vår god nok?» Det er en demografisk 
utfordring av vi blir stadig flere eldre. Det fødes for få i 
Norge. I 1970 var det 3 lønnsmottakere per pensjonist. 
I 2020 vil det være 2 lønnsmottakere per pensjonist. 
Det er et stort potensiale for frivillighet i eldreomsorgen. 
Hjemmesykepleien bruker 60% av tiden til å kjøre 
mellom eneboliger som ligger spredt. Når morgendagens 
boliger planlegges, bør det tenkes nettverkslandsbyer i 
rullatoravstand fra offentlig kommunikasjon, forretninger 
og innbyggertorg. Med eldrekollektiv har de eldre mulighet 

for å hjelpe hverandre og for kommunen vil det være 
enklere å bistå med hjelpetiltak når det blir nødvendig. 

Asker har i dag en dekningsgrad på 21% på heldøgns 
omsorgsplasser for de over 80 år. I tillegg har kommunen 
dagtilbud for demente på Åstad gård, dagsenteret 
på Solgård samt NaKuHel. Kommunen har også 
et ambulerende demensteam og demens rådgiver 
som formidler demenstelefon, pårørende skole og 
velferdsteknologi.

Eldreomsorgen i Asker kommune er god, men den kan 
bli bedre. Det satses for å møte økningen av eldre 
over 80 år. Egendekningsgraden for døgnplasser skal 
opprettholdes. Det må stimuleres for egenhjelp. Alle 
som blir 80 år skal få tilbud om hjemmebesøk for å 
kartlegge eventuelle hjelpebehov. Det gode samarbeidet 
med spesialisthelsetjenesten skal opprettholdes og 
videreutvikles.

Fra Bærum kommune snakket Tove Hagen Venås 
og Bente Molvær Nesseth om tilbudet for de eldre i 
kommunen. Kommunen har et veldig godt samarbeid med 
Bærum sykehus. Det går elektroniske meldinger mellom 
sykehus og kommunen om pasienter som skal overføres.

Befolkningen har mange forskjellige behov med hensyn 
til helse- og omsorgstjenester. Det er viktig å ha et 
godt tilbud for forebygging og det satses på frihets- og 
velferdsteknologi samt trygghetsalarmer. Kommunen 
har et omfattende tilbud bestående av seniorsentre, 
daggrupper, oppsøkende team, hjemmehjelp, 
hjemmesykepleie, fysioterapi- og ergoterapitjenester. Det 
er også et godt tilbud innen psykisk helse.

Venås og Nesseth trakk spesielt frem Atri-X senteret for 
frihets- og velferdsteknologi. Senteret er en visningsarena 
for hva som finnes av hjelpemidler og som er mulig å få 
tak i. Senteret er åpent tirsdag-fredag og hadde mer enn 
2000 besøkende i fjor. Ved Atri-X senteret kan man få 
demensveiledning. Kommunen skal bidra med pårørende 
veiledning og omsorg.

Bærum kommune har 52 kommunale 
rehabiliteringsplasser fordelt på Lønnås og Altea. De 
tilbyr også hverdagsrehabilitering til personer over 18 
år som er et tilbud av 3 ukers varighet og det fire team 
som deler på oppgavene. I dag er det 3500 personer 
som får hjemmebaserte tjenester i Bærum. Det er 2000 
personer som er utstyrt med trygghetsalarm. I dag er det 
200 vedtak til tilbudet for yngre demente om plass ved 
dagaktivitetssenter. Samlet har kommunen 12 bo- og 
behandlingssentre spredt rundt i kommunen. To nye er 
under bygging: Carpe Diem (demenslandsbyen på Dønski) 
og Lindelia. Begge åpner i 2020.

Bærum kommune har et veldig bra tilbud til de eldre, men 
bra kan også bli bedre.
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AIO Sterilforsyning Bærum sykehus

Sterilforsyning spiller en viktig rolle i driften 
av et sykehus. Vi steriliserer kirurgisk utstyr til 
Operasjonsavdelingen, Dagkirurgisk avdeling, Kirurgisk 
Poliklinikk, Akuttmottaket, Føden og Intensiv for å 
nevne noen. For å kunne levere ut sterilt utstyr, så må 
brukt kirurgisk utstyr vaskes, kontrolleres og pakkes 
før sterilisering. I tillegg bestiller og leverer vi ut sterilt 
engangsutstyr til overnevnte avdelinger.

Sterilforsyningsteknikere må kunne, og følge 
grunnleggende smittevernsrutiner. Vår seksjon er oppdelt i 
uren og ren sone. Pauserom og vaskerom er definert som 
uren sone. Pakke-rom, autoklav-rom og sterilt lager er rene 
rom. All ferdsel krever riktig påkledning i hht. gjeldende 
prosedyre.

Vi bruker hvitt personaltøy, innesko og dekker alt hår med 
«lue». Vi har utvidet smykkeforbud fra albue og ned - til å 
gjelde all bruk av smykker. Vi har også totalforbud mot bruk 
av mobiltelefon i våre produksjonslokaler.

For å kunne jobbe effektivt og ha god logistikk har vi 
sporingssystem på alle våre instrumenter med hjelp av 
systemet T-Doc. Med dette systemet kan vi til enhver tid 
følge våre prosesser. T-Doc er koblet til både instrument-
vaskemaskiner og autoklaver. Det scannes i sanntid og vi 
kan derfor lett oppdage hvis prosesser går feil.

Instrument-vaskemaskiner
Vi overvåker instrument-vaskemaskinene i forhold til riktig 
temperatur på vann inn i startfasen. Den skal ligge mellom 
24–30 grader. For høy temperatur inn fører til at blod og 
proteiner koagulerer og brenner seg fast i instrumentet 

under dekontamineringsfasen som har en temperatur på 
90 grader. Ved endt vaskeprosess kontrollere vi i T-Doc og 
godkjenner prosessen. Har det oppstått feil underveis så 
blir den underkjent og vi kjører prosessen på nytt.

Autoklaver
Instrumenter som blir satt inn i autoklaven rengjøres 
etter en validert prosess. Autoklaver blir validert årlig 
for å kontrollere at maskinen gjør det som kreves i hht. 
til standard EN 285. Her er det flere prosesser som er 
viktig. Vannkvalitet er veldig viktig. Selv om vi har god 
drikkevannskvalitet i Norge, er ikke det det samme som 
godt vann til instrumenter. Derfor blir vann renset før bruk. 
Vår avdeling har nå fått etablert RO- vann. RO- vann er 
en filtreringsmetode som gir 100 % rent vann - også kalt 
omvendt osmose.

Dette kom som en følge av midler fra BRk-prosjektet. Ro- 
vann gjør også at instrumenter og maskinpark får lengre 
levetid.

Pakkerom
Her blir alle instrumenter kontrollert visuelt + bruk av 
lupelamper. Instrumenter blir pakket i containere, papir 
og folieposer alt etter størrelse og tyngde. Instrumenter 
har utløpsdato (for renhet) etter hvilket pakkemateriale vi 
benytter.

Sterilt lager
Vår avdeling leverte ut sterilt engangsutstyr til alle 
avdelinger på Bærum sykehus, Sykehusapoteket 
og Blakstad sykehus. Det ble bestemt at sykehuset 

Sterilforsyning ved Bærum sykehus er organisert under AIO+Akuttmotaket. Seksjonen har 19 fast ansatte og 2 
tilkallingsvikarer. Vi har ansatte med 4 forskjellige nasjonaliteter. Gjennomsnittsalderen på våre ansatte er 45 år og 
flertallet har vært ansatt i mange år.

Fra venstre: Runhild, Elainy,Lena, Sandeep, Linn, Trine, Anita, Bente, Lill og Kjerstin
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skulle gå over til avdelingspakker levert direkte fra 
Forsyningssenteret. 

Vi har valgt å beholde sterilt lager for noen avdelinger. 
Dette skyldes at en del avdelinger har for dårlig lager- 
kapasitet i forhold til produksjon.

Kompetanse
Det er i dag en utdanning for Sterilforsyningsteknikere 
på Kuben i Oslo. Den ble startet opp i 2016. Vi har 4 
teknikere i AIO som har fullført studiet og har ytterligere 
3 i utdanning. Det er ikke gitt at alle kan få tatt utdanning 
med tanke på at vår gjennomsnittsalder er 45 år. Derfor 
har vi også gitt ansatte tilbud om et nettbasert opplærings 
program som heter DO-best. For å kunne benytte oss av 
dette tilbudet, har vi samarbeidet med alle Sterilforsyninger 
i Vestre Viken HF og derfor fått ned kostnader og får et 
godt tilbud til alle våre ansatte. 

BRK -prosjektet
Vi fikk midler til utbedring av vår avdeling. Dette innebar 
utskiftning av 20 år gamle autoklaver. Under ombyggingen 
fikk vi en større vannlekkasje i august 2019 som har 
gitt oss en stor utfordring. Det ble skader på 3 av 4 
nye autoklaver som var klare til oppstart. For å kunne 
opprettholde normal drift gikk vi fra 2-delt turnus til nå 
3-delt. Det har vært en stor innsats fra våre ansatte og all 
honnør til dem. Pr. januar 2020 er vi fortsatt ikke tilbake til 
normal drift. På tross av dette har vi klart å produsere og 
har ikke måttet redusere driften på sykehuset.

Vi kan se frem til at vi har fått oppjustert vår maskinpark, 
og håper på en problemfri fremtid med god kvalitet på våre 
tjenester som fremmer god pasientsikkerhet.

Gjenommgåede vaskemaskiner og varmeskap for 
fleksible scop.

4 nye Autoklaver.

• Våre lokaler 600 m2

• Produsert 971 957 enheter fra 
 01.01.2019 til 31.01.2020

• 5 instrumentvaskemaskiner

• 2 scoop vaskemaskiner

• 4 autoklaver

• 1 lavtemperatur autoklav

• 19 ansatte

• 2 tilkallingsvikarer

NøkkElTAll FOR AIO STERIlFORSYNING



Returadresse: VBS - Venner Av Bærum Sykehus, Magnus Blikstadsvei 25B, 1362 Hosle

Foreningen er interessegruppe for pasientene og 
arbeider for at Bærum sykehus opprettholdes  
og videreutvikles som et ledende og moderne 

akuttsykehus med spesialfunksjoner.

kan du blant dine venner, naboer eller familie,
finne en/noen som kan tenkes å bli med Venner 

av Bærum Sykehus?

Kontingenten pr år er
Enkeltmedlem kr 250,-

Familiemedlemskap kr 400,-
Foreninger/bedrifter/org. kr 1.500,-

  
Innmelding
Medlemmets/familiemedlemmets/foreningens/
bedriftens/organisasjonens

Navn  

Adresse  

Postnr./sted  

Tlf.  

E-post  

Sendes: Medlemsregisteret Venner av Bærum Sykehus,
Magnus Blikstadsvei 25B, 1362 Hosle 

Du kan også ringe tlf. 916 45 961, eller sende e-post 
til venner.abs@gmail.com. Eller benytte giro/nettbank til 

kto. 5130 05 83885. Husk navn og adresse.

Medlemskap i VBS?Redaktørens 
ytring
I løpet av de siste årene har det vært uvanlig  
stor aktivitet på ombyggings-, reparasjons-  
og restaureringsfronten på Bærum sykehus. 
Dette skyldes blant annet at BUP (Barne- og 
Ungdomspsykiatri) flytter fra Dr. Høsts vei 
inn i den gamle delen – som oppgraderes. 
Dette medfører bl.a. rokering av kontorer og 
pasientbehandlingsrom. I tillegg skal vanlig 
vedlikehold og oppussing skje. Det bygges 
et flunkende nytt kapell. Den gamle delen av 
sykehuset pusses opp utvendig og en stor 
vannlekkasje repareres.

Alt dette – og mer til – finner sted mens normal 
drift foregår. Pasientene skal merke minst mulig. 
For å få til dette, kreves det fleksibilitet og 
tålmodighet fra ansatte i alle ledd. Det er ikke 
bare enkelt å utføre oppgavene når det skjer 
endringer. God planlegging er nødvendig for at 
færrest mulig forstyrrelser skal skje.

Redaktøren har i de senere årene gledet seg 
over alle de positive endringene som skjer og 
har skjedd. KJEMPEBRA!!!! Samtidig er han 
full av beundring for ansatte i alle ledd av 
sykehuset som utfører oppgavene på fleksibelt 
og konstruktivt vis. Ingen nevnt og ingen glemt i 
denne forbindelse.

Visjon  
Bevare og styrke Bærum sykehus som et  
nasjonalt ledende sykehus med akutt- og 
spesialfunksjoner.

Verdier  
Respekt – Mot – Bry seg – Handlekraft

Mål  
1. Være en politisk uavhengig interessegruppe 
 for pasienter og pårørende ved Bærum sykehus

2. Være en aktiv pådriver og opinionsleder 
 overfor lokale, regionale og nasjonale helse- 
 myndigheter for å styrke Bærum sykehus

3. Bidra til at Bærum sykehus sikres tilstrekkelige 
 ressurser til vedlikehold og utvikling av 

  sykehusets bygninger og utstyr, og videreutvikle 
 et godt faglig medisinsk miljø for å levere helse- 
 tjenester av høy kvalitet

4. Sikre faglig stedlig ledelse på alle avdelinger  
 på Bærum sykehus

5. Bidra til å styrke Bærum sykehus omdømme  
 og rolle

6. Initiere og støtte omsorgs- og trivselstiltak for 
 pasienter og pårørende ved Bærum sykehus

7. Skaffe midler, primært til pasientrettede tiltak 
 og kompetanseheving for ansatte ved Bærum 
 sykehus

8. I spesielle tilfelle bidra til anskaffelse av 
 medisinsk og teknisk utstyr

9. Aktiv informasjon til medlemmer av Venner  
 av Bærum sykehus 

Venner av Bærum Sykehus

les om Venner av Bærum Sykehus på vabs.no og på Facebook


